

**ABSTRACT****ANALYSIS OF FRENCH GRAMMAR IN CULTURAL NEWS TEXTS IN  
FRENCH NEWSPAPERS****By****MILLA EKA SAVITRI**

This research aims to explain the use of French grammar, with a focus on conjunctions and tenses, in cultural news texts from newspapers. In the Journalism course, the emphasis is on developing writing skills in a journalistic context to enhance students' understanding of the French language, grammar, and the correct use of conjunctions. The method used is qualitative descriptive, and the data collection techniques employed include documents and data cards. The data analyzed consists of French news texts from websites such as Le Monde, Le Figaro, Le Parisien, Libération, and La Croix, with a focus on cinema news and cultural sections. The research results indicate that there are 7 French conjunctions and 6 French tenses used in these French news texts. The most frequently used conjunctions are time conjunctions and opposition conjunctions, while the least frequently used conjunctions are consequence conjunctions and condition conjunctions. In the case of conditional conjunctions, their usage was not found in the French news text.

**Keywords:** French newspapers, grammar, journalism

## **RÉSUMÉ**

### **ANALYSE GRAMMATICALE FRANÇAISE DES TEXTES DE LA RUBRIQUE CULTURELLE CHEZ LES JOURNAUX FRANÇAIS**

**Par**

**MILLA EKA SAVITRI**

Cette recherche vise à expliquer l'utilisation de la grammaire française, en mettant l'accent sur les conjonctions et les temps, dans les textes d'actualité culturelle des journaux. Dans le cours de journalisme, l'accent est mis sur le développement des compétences en écriture dans un contexte journalistique pour améliorer la compréhension de la langue française, de la grammaire et de l'utilisation correcte des conjonctions par les étudiants. La méthode utilisée est qualitative descriptive, et les techniques de collecte de données comprennent des documents et des fiches de données. Les données analysées se composent de textes d'actualité en français provenant de sites Web tels que Le Monde, Le Figaro, Le Parisien, Libération et La Croix, en mettant l'accent sur les actualités cinématographiques et les sections culturelles. Les résultats de la recherche indiquent qu'il y a 7 conjonctions en français et 6 temps français utilisés dans ces textes d'actualité en français. Les conjonctions les plus fréquemment utilisées sont les conjonctions temporelles et les conjonctions d'opposition, tandis que les conjonctions de conséquence et les conjonctions de condition sont les moins fréquemment utilisées. En ce qui concerne les conjonctions de condition, leur utilisation n'a pas été trouvée dans le texte d'actualité en français.

**Mots-clés :** grammaire, journalisme, journaux français